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P r o t o k ó ł  Nr XV/2016 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 29 stycznia 2016r. w Domu Kultury                 
w Kotlinie w godz. od 900 do 1110 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                Otwarcia XV sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński. 

  Przewodniczący Rady powitał Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Skarbnika Gminy  
     Irenę Antczak,  radnych i sołtysów. 
     Na sesji obecny był redaktor Gazety Jarocińskiej. 
     Przewodniczący Rady  stwierdził prawomocność obrad, bowiem na ustawowy skład  15  
     radnych  obecnych było 15. 
     Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
     Na sesję nie przybyli zaproszeni sołtysi Anita Pasternak i Szymon Matuszewski. 

 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Do porządku obrad przesłanym radnym  w zaproszeniu na sesję nie zgłoszono 
wniosków o jego zmianę. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XIV  sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XIV 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XIV sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznych planów pracy za 2015 rok: 

1) Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy, 
2) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Gminy, 
3) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa  
    Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Rady Gminy. 

8.   Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
      oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin. 

     9.  Wolne głosy i wnioski. 
 10.  Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

      11.  Zamknięcie obrad.          
 
ad. 3 Przyjęcie protokołu z XIV  sesji Rady Gminy. 
                  Protokół z XV sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu podczas posiedzenia 
wspólnego komisji Rady Gminy w dniu  28 stycznia 2016r. oraz przed dzisiejszą sesją Rady. 
Do protokołu nie zgłoszono uwag przyjmując go jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                  Zgłoszone wnioski i interpelacje. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński  odczytał  pismo mieszkańców zamieszkałych przy 
ul. Dworcowej w Kotlinie  o namalowanie kopert przed wjazdami do posesji, co  zabezpieczy 
wjazdy przed parkowaniem pojazdów w tych miejscach. 
Przewodniczący Rady pytał -  czy Wójt wie  jak wyglądają prace postępujące przy nadaniu 
patrona Szkole Podstawowej w Sławoszewie? 
Wójt odpowiedział, że  prace rozpoczęto o czym poinformowała dyrektor, przewidując, że 
projekt uchwały przedłożony  zostanie Radzie  w miesiącu marcu. 
Radny Tomasz Graczyk wnioskował o: 
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- naprawę studzienki kanalizacyjnej przy wjeździe z ul. Dworcowej w ul. Norwida, 
- naprawę muldy na ul. Norwida, 
- przycięcie gałęzi drzew (brzozy)  przy ul. Słowackiego, 
- ustawienie kosza na odpady przy ul. Norwida  w pobliżu pojemnika na odzież. 
Wójt odpowiedział, że kosz na odpady zostanie ustawiony. 
Radny Marian Niewiada wnioskował o: 
- przełożenie lampy ulicznej z posesji prywatnej pana K. i zamontowanie jej na słupie 
  przy posesji  nr 34   w Woli Książęcej, 
- wycięcie krzaków przy drodze Wola Książęca – Wysogotówek  i przy drodze  na 
  Poniatówce. 
Wójt odpowiedział, że prace przy wycince krzaków trwają obecnie w Twardowie, a następnie 
 będą  przy drodze Magnuszewice – Wilcza, na Poniatówce, Racendów – Parzew i  Twardów  
 – Racendów. 
Oświetlenie uliczne wymaga uzgodnień i określenia czy jest to dla zapewnienia 
bezpieczeństwa na drodze, co należy wówczas do zarządcy drogi, czy z innych względów, co 
pozostaje zadaniem Gminy. 
Radny Grzegorz Warmuz  wnioskował o lampy uliczne przy drodze  powiatowej  na 
odcinku Kotlin – Wilcza  na którym  nie ma słupów na których można by zamontować lampy. 
Wójt wyjaśnił, że Gmina często  korzysta z funduszu amortyzacyjnego z majątku jaki 
przekazała Spółce Oświetlenie Uliczne i drogowe w Kaliszu. 
Wójt wskazał  na potrzebę zamontowania lamp także w innych miejscowościach, 
wymieniając  Wolę  Książęcą  i Wysogotówek wyjaśniając, że każda kolejna lampa generuje 
koszty, które ponosi Gmina. Potrzeb jest dużo, a budżet Gminy na 2016 rok  został 
uchwalony.  
Wójt uważał, że należy patrzeć  co będzie w oświacie i czy pozostanie tyle klas ile jest 
obecnie i ile dzieci będzie w przedszkolu. 
Wójt przewidywał zmniejszenie dochodów przy wprowadzeniu zwiększonej kwoty wolnej od 
podatku dochodowego. Będzie realizowany także program 500+. Wójt przewidywał, że rok 
2016 będzie rokiem  ciężkim i oby zakończył się takim wynikiem zobowiązań jak rok 2015  
tj. w wysokości 24%. 
Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o: 
- przycięcie gałęzi drzew przy drodze Wysogotówek – Wola Książęca i przy drodze na  
  Poniatówce, 
- naprawę oberwanej skarpy przy drodze  Wysogotówek – Wola Książęca – od sklepu do  
  posesji pana Romana Kaczmarka. 
Przewodniczący Rady pytał – co dalej z lampą uliczną w Twardowie? 
Wójt odpowiedział,  że jeżeli lampa uliczna ma być ze względu na bezpieczeństwo na drodze, 
to jest to zadaniem zarządcy drogi. 
Radny Zdzisław Staszak wnioskował o wyregulowanie oświetlenia ulicznego, mówiąc, że 
naprawdę  lampy świecą w dzień o czym mówił  rok temu. 
Radny Hieronim Adamski wnioskował o naprawę 3 lamp ulicznych przy ul. Poznańskiej od 
skrzyżowania z ul. Powstańców Wlkp. w kierunku Pleszewa. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o  zamontowanie lamp ulicznych w Wyszkach 
przy drodze nr 11 od posesji nr 1 do posesji nr 6. 
Radny Robert Szyszka wskazywał na konieczność zamontowania lamp o które wnioskował 
sołtys między innymi dlatego, że na tym odcinku drogi dzieci chodzą na przystanek 
autobusowy. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XIV sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że: 
-  w dniu 7 stycznia 2016r. przekazał Wójtowi uchwały podjęte na XIV sesji Rady oraz  
    interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów  na XIV sesji Rady w dniu 30  
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    grudnia 2015r. 
-  w dniu 7 stycznia 2016r. przekazał Wojewodzie Wielkopolskiemu informację w sprawie  
    przyjmowania i załatwiania przez Radę Gminy  skarg i wniosków  w roku 2015, 
-  uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady w dniu 28 stycznia 2016r.  
-  spotkał się z członkami Koła Wędkarskiego „Karaś” w Kotlinie  w sprawie stawu przy ul.  
   Sławoszewskiej w Kotlinie, 
-  uczestniczył w posiedzeniu Rady Powiatu Jarocińskiego. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XIV sesji Rady oraz             
z wykonania uchwał Rady. 
                  Wójt Gminy poinformował, że uchwały podjęte na XIV sesji Rady w dniu 7 
stycznia 2016r. przekazano do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. 
Uchwałę  w sprawie budżetu Gminy na 2016 rok, w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2015 
rok oraz uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na 2016 rok i zmiany 
WPF  na 2015 rok przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Zespół           
w Kaliszu. 
Do Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego przekazano uchwały 
dotyczące budżetu Gminy. 
Wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na 
stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
W okresie od XIV sesji Rady wydano 7 zarządzeń w sprawie: 
- powołania komisji przetargowej w celu przeprowadzenia przetargu na sprzedaż działek przy  
  ul. Ks. Rymarkiewicza, 
- zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 
- powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
- zmiany budżetu Gminy, 
- zmiany ustalonej dokumentacji przyjętych zasad rachunkowości, 
- zasad  prowadzenia rachunkowości i zakładowego planu kont dla budżetu Gminy Kotlin  
   i Urzędu Gminy Kotlin, 
- przeprowadzenia otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadania publicznego  
  dotyczącego sportu. 
Poza tym w dniu: 
- 31 grudnia 2015r. zakończono roboty budowlane związane z budową  chodnika  przy drodze  
  powiatowej – ul. Ks. Rymarkiewicza, a koszt tego zadania to 81.212,55 zł, 
- 31 grudnia 2015r. podpisano porozumienie międzygminne w sprawie powierzenia przez 
  Gminę Kotlin Gminie Jarocin zadań z zakresu lokalnego transportu zbiorowego na 2016 rok,  
   a dotacja na to zadanie w kwocie 200.000,- zł  zostanie przekazana  w 4 równych  
   kwartalnych ratach, 
-  22 stycznia 2016r. dokonano w PHP  w Czerwonaku  zamówienia materiałów  na potrzeby  
   ogrodzenia wokół nowo wybudowanej stacji uzdatniana wody w Woli Książęcej, a koszt  
   zamówienia to 9.536,45 zł. 
Poza tym Wójt: 
-  5 stycznia uczestniczył w spotkaniu noworocznym w Sławoszewie , a 9 stycznia  
   w spotkaniu noworocznym w Twardowie, 
-  obecny był na zebraniach sprawozdawczo wyborczych w OSP w: Twardowie, Wilczy  
    i Kurcewie, 
-  15 stycznia  uczestniczył w spotkaniu noworocznym w Szkole Podstawowej  
   w Sławoszewie, 
-  26 stycznia spotkał się z dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  
   w Poznaniu, 
-  27 stycznia  obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz spotkał się z gospodarzami  
   sal w świetlicach wiejskich,  
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-  28  stycznia uczestniczył w spotkaniu włodarzy gmin powiatu jarocińskiego  
   zorganizowanym w Jarocinie, uczestniczył w wizji lokalnej ulicy Dworcowej oraz 
   obecny był  na wspólnym posiedzeniu  stałych komisji Rady. 
Radny Grzegorz Warmuz poinformował, że w miesiącu lutym burmistrz Dobrzycy ma się 
spotkać z Wojewodą Wielkopolskim odnoście zalewu na Lutyni. 
Wójt potwierdził, że planuje się takie spotkanie w jednej z gmin. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7 Przyjęcie sprawozdania z wykonania rocznych planów pracy za 2015 rok. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania: 

1) Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy, 
2) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Rady Gminy, 
3) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa  
    Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  Rady Gminy  

szczegółowo analizowano na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu wczorajszym. 
Uwag do sprawozdań nie zgłoszono, wobec tego stwierdzono, że sprawozdania przyjęto. 
Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin. 
                  Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski poinformował, że na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej  w dniu wczorajszym 28 stycznia 2016r. projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Kotlin został szczegółowo omówiony. Komisja Planu 
Gospodarczego, Budżetu i Finansów nie wniosła uwag, opiniując projekt uchwały 
jednogłośnie 9 głosami „za”. 
Na posiedzeniu radni zostali zapoznani ze sprawozdaniami wykonania rocznego planu pracy 
stałych komisji Rady i Komisji Rewizyjnej oraz z opinią prawną w sprawie wspólnych 
posiedzeń komisji i w sprawie powołania przez Radę zespołu ds. partnerstwa i kontaktów 
samorządowych. 
Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak  poinformował, że na wspólnym posiedzeniu 
stałych komisji Rady w dniu 28 stycznia 2016r.  Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  pozytywnie 6 
głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. 
Na posiedzeniu zapoznano członków komisji ze sprawozdaniami z wykonania rocznego planu 
pracy  stałych komisji Rady i Komisji Rewizyjnej oraz z opinią prawną w sprawie odbywania 
wspólnych posiedzeń komisji i w sprawie powołania przez Radę  zespołu ds. partnerstwa          
i kontaktów samorządowych. 
Radny Zbigniew Orpel pytał o koszt dzienny jednego psa w schronisku. 
Wójt odpowiedział, że  koszt dzienny jednego psa, to 7,19 zł, zaznaczając, że są to koszty 
niższe  od kosztów  w schronisku w Radlinie. 
Obecnie w schronisku w Trzciance z którym Gmina ma podpisaną umowę przebywa 6 psów  
z Gminy Kotlin. 
Uchwała Nr XV/83/2016  w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin podjęta została 
jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

     ad.9 Wolne głosy i wnioski. 
Radny Lucjan Antczak  wnioskował o: 
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- nie wprowadzanie zmiany organizacji ruchu na ul. Dworcowej, 
- powiększenie parkingu szkolnego przy ul. Dworcowej, zlikwidowanie p łotu przy parkingu  
  od strony ul. Dworcowej  i odgrodzenie  powiększonego parkingu od terenu szkoły. 
Radny Lucjan Antczak  przedstawił wstępny wzór statuetki, która wręczana będzie osobom, 
którym Rada nada tytuł Honorowy Obywatel Gminy lub Zasłużony dla Gminy Kotlin, z którą 
to inicjatywą wystąpił  na poprzedniej sesji. 
Wójt poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustanowienia  tytułów Honorowy 
Obywatel Gminy i Zasłużony dla Gminy Kotlin oraz regulaminu nadawania tych tytułów 
będzie przedłożony radnym na sesji   w miesiącu lutym.            
Przewodniczący Rady mówił, że dobrze pokazywać ludzi wartościowych, którzy dużo robią  
dla naszej małej ojczyzny, a w każdej miejscowości  znajdują się ludzie, którzy zasługują na 
takie uhonorowanie. 
Przewodniczący Rady odniósł się do wizji lokalnej radnych na ul. Dworcowej w dniu 
wczorajszym , wskazując na rozwiązanie o którym mówił Przewodniczący Komisji Lucjan 
Antczak. 
Przewodniczący przekazał, że prowadzący działalność są zaniepokojeni zamiarem 
wprowadzenia zmian organizacji ruchu na  ul. Dworcowej. 
Przewodniczący uważał, że należy iść w kierunku  powiększenia parkingu szkolnego. 
Przewodniczący pytał – czy można namalować koperty przed wjazdami do posesji na ul. 
Dworcowej? 
Wójt odpowiedział, że będzie się wzbraniał  przed namalowaniem kopert na kostce 
granitowej. Wójt uważał, że jeżeli ktoś zatrzymuje się na wjeździe, to tylko na chwilę i 
odjeżdża. 
Wójt poinformował, że w nowych decyzjach  na budowę jest wymóg zagwarantowania miejsc 
parkingowych. 
Wójt zobowiązał się do przeanalizowania tematu i przyjrzenia się  parkingowi na terenie 
szkoły i możliwości jego powiększenia. 
Przewodniczący Rady pytał – czy jest możliwość ustawienia znaków drogowych 
zezwalających  na czasowe zatrzymywanie się na ul. Dworcowej? 
Radny Hieronim Adamski wskazywał na utrudnienia na ul.  Dworcowej, ale podkreślił, że  
na ulicy tej nie dochodziło do wypadków i  jest w miarę bezpiecznie. Radny informował, że 
największy ruch na ul. Dworcowej jest w godzinach rannych i w godz. od 14 do 16.  Radny 
proponował, aby decyzję  co do organizacji ruchu na tej ulicy podejmować powoli. 
Rady Adamski mówił, że wprowadzając ruch jednokierunkowy na ul. Dworcowej samochody 
kierowane  będą w ul. Norwida gdzie jest ograniczenie prędkości do 20 km/h, gdzie są muldy 
i jest to dodatkowy objazd w granicach 1800 – 2000 m. Jeżeli jedziemy  ul. Kochanowskiego, 
a następnie    ul. Powstańców Wlkp. to  wyjazd na ul. Poznańską   nie jest zbyt bezpieczny. 
Radny Hieronim Adamski mówił, że stawanie  samochodem w bramie do posesji świadczy o 
kulturze kierowcy. 
Radny Tomasz Graczyk mówił, że opinie mieszkańców są podzielone, co  do wprowadzenia 
ruchu jednokierunkowego na ul. Dworcowej.  
Radny Graczyk wypowiedział się za rozebraniem płotu przy obecnym parkingu szkolnym od 
strony ul. Dworcowej i zrobieniem jak  największego parkingu z odgrodzeniem płotem od 
strony szkoły i żeby nie były to tylko obietnice. 
Wójt mówił, że oby nie było zastrzeżeń  ze strony mieszkańców i oby wieczorami  nie 
odbywały się tam spotkania. 
Na co Przewodniczący Rady poinformował, że jeżeli chodzi o spotkania młodzieży to teraz 
jest im lepiej, bo są  tam drzewa i krzaczki. 
Wójt prosił żeby zobaczyć jak wyglądają ławki na terenie szkoły i co tam pozostawia się. 
Radny Tomasz Graczyk  mówił, że młodzież nie jest najgorsza. 
Na co Wójt odpowiedział, że nie  mówił, że jest zła. 
Radny Tomasz Graczyk pytał – czy pracownikom technicznym Urzędu Gminy  można 
zakupić ubrania robocze, aby wszyscy  byli równo ubrani? 
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Wójt odpowiedział, że pracownicy otrzymują ekwiwalent na zakup odzieży roboczej. 
Radny Graczyk wnioskował o zakup przez Gminę  przyczepy do ciągnika, którą wykorzystać 
można będzie do piasku w czasie zimowego utrzymania dróg. 
Wójt poinformował, że myśli o zakupie drugiej przyczepy, drugiego ciągnika i piasta do 
piasku do zimowego utrzymania dróg. 
Radny Krzysztof Szyszka  mówił, że wskazuje się na utrudnienia na ul. Dworcowej, a  ul. 
Konopnickiej  jest bardziej zablokowana do godz. 13 -14 i mieszkańcy też skarżą się. 
Radny Szyszka przyznał, że wniosek radnego Antczaka jest słuszny ale nie rozwiąże sprawy 
patrząc na parking szkolny gdzie jest pusto, a  na ul. Dworcowej jest tłok, bo każdy chce 
dojechać do sklepu  jak najbliżej. 
Radny Szyszka uważał, że mieszkańcy nie są  przyzwyczajeni do zakazów. Rada Gminy 
natomiast jest po to, aby wypracować rozwiązanie. 
Radny Szyszka przypomniał, że w poprzedniej kadencji była propozycja wycięcia drzew przy 
ul. Dworcowej, co spotkało się  ze sprzeciwem. Brane były pod uwagę  zatoczki i też nie mają 
one racji bytu. Teraz mowa jest o kopertach. Radny przyznał, że też  namalowałby kopertę  
przed wjazdem do posesji od strony ul. Konopnickiej. 
Radny Szyszka  mówił, że  w dniu wczorajszym decyzja radnych była inna i dzisiaj jest inna 
podejrzewając, że były głosy krytyczne. 
Radny Krzysztof Szyszka uważał, że radnym trudno się zdecydować, bo chcieliby dla 
wszystkich  dobrze, a tak nie uda się  i rozwiązanie  trzeba znaleźć. Radny Szyszka 
zapowiedział, że  przychyli się do większości i trzeba się zdecydować co zrobić. 
Radny Lucjan Antczak  przyznał, że jest problem ale trzeba było zrobić spotkanie 
mieszkańców. 
Radny  Krzysztof Szyszka uważał, że mieszkańcy nie zdecydują, bo zdania będą podzielone. 
Przewodniczący Rady pytał – czy może być  znak zakazu postoju, z wyjątkiem zaopatrzenia? 
Radny Tomasz Graczyk przyznał, że rozumie mieszkańców ul. Dworcowej i wie, że  na ul. 
Konopnickiej jest jak określił masakra. 
Wójt przypomniał, że w dniu wczorajszym ustalono wprowadzenie  na ul. Dworcowej na 
odcinku od ul. Poznańskiej do ul. Norwida ruch jednokierunkowy i wobec tego bezpodstawne 
jest ustawianie znaku zakazu zatrzymywania się, bo samochody po lewej stronie  mogłyby się 
zatrzymywać ale nie we wjazdach. Wójt uważał, że to rozwiązanie jest rozsądne. 
Radny Tomasz Graczyk przyznał, że  rozwiązanie jest rozsądne, ale parking jest potrzebny. 
Radny Hieronim Adamski mówił, że na ul. Konopnickiej najwięcej  jest samochodów 
nauczycieli. 
Przewodniczący Rady i radny Graczyk mówili, że dzieci dowożone są samochodami  także         
z pobliskiego osiedla. 
Sołtys Barbara Padrok przekazała informację otrzymaną ze Starostwa w Jarocinie odnośnie 
położenia w roku 2016  dywanika asfaltowego na drodze tłuczniowej Twardów  - Kurcew. 
Sołtys Zbigniew Kostrzewski  wnioskował o: 
- zamontowanie lampy w Racendowie przy remizie strażackiej, która skierowana byłaby  na  
  plac zabaw, 
- uporządkowanie starych materiałów izolacyjnych pozostawionych po remoncie chłodni przy  
  świetlicy wiejskiej w Racendowie. 
Wójt zabierając głos wymieniał przykłady niszczenia mienia gminnego, w tym: świetlicy 
wiejskiej w Kurcewie, Sławoszewie i Wilczy gdzie na elewacji odciśnięto buty,  świetlicy 
wiejskiej w Wysogotówku gdzie  skradziono lampę, zabezpieczając przewód, boiska 
sportowego w  Magnuszewicach gdzie skradziono opłotowanie, placu zabaw przy ul. 
Norwida  gdzie zniszczono opłotowanie, a także  zniszczono kosze na odpady i piaskowniki 
do piasku. 
Wójt zapowiedział, że będzie uparty i będzie ścigał tych co niszczą i wyznaczy nagrodę , aby 
wykryć  sprawców  niszczenia mienia gminnego. 
Sołtys Jarosław Tomaszewski pytał: 
- kiedy będzie ustawiona tablica ogłoszeń w Kotlinie? 
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- czy będą ulgi w opłacie za odpady komunalne? 
- czy uzgodniono z Gminą terminy odbioru odpadów segregowanych? 
Sołtys  poinformował, że odbiór odpadów  segregowanych w różnych terminach w zależności 
od rodzaju odpadów jest uciążliwy dla mieszkańców. 
Wójt  odpowiedział, że  tablica będzie do końca następnego tygodnia. 
Projekt uchwały w sprawie opłaty za odpady  będzie  przedstawiony radnym na sesji               
w miesiącu lutym i będzie propozycja podwyżki opłaty, tak jak w innych gminach. 
Opłatę należy podnieść mówił Wójt, ponieważ  nie bilansują  się koszty wynoszące 
miesięcznie 61.284,- zł. 
Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- dokończenie udrożnienia rowów przy w/w drodze, 
- uzupełnienie zniszczonych  słupków odblaskowych w Sławoszewie przed mostem, 
- wycięcie krzaków przy drodze w Sławoszewie  na wprost posesji nr 12 i 13 za salą wiejską, 
- naprawę dwóch wyrw na drodze Kotlin – Sucha za stacją paliw w Kotlinie, jadąc  
  w kierunku Sławoszewa. 
Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o: 
-wycięcie krzaków  przy drodze  od cmentarza w Twardowie w kierunku Wyszek do drogi nr  
 11, 
- wymianę barierki betonowej przy drodze powiatowej w Twardowie przy posesji nr 18, 
- wymianę barierki betonowej przy drodze gminnej w Twardowie przy posesji nr 16,  
- naprawę  pobocza drogi  w centrum Twardowa przy posesji nr 63 zniszczonego przez  
  samochody ciężarowe odbierające buraki. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował, aby w przypadku awarii wodociągu pracownik 
odpowiedzialny spuszczał brudną wodę  odkręcając hydrant, aby woda brudna nie 
przedostawała się dalej do sieci, tak jak to miało  miejsce w sobotę i w niedzielę. 
Radny Hieronim Adamski  wyjaśnił, że nie ma innej możliwości. Musi być  puszczone  
powietrze   i wtedy nie należy pobierać wody i spuścić wodę brudną. 
Wójt mówił, że stare rury mają szlam i przy awarii  rury są  czyszczone i dlatego jest brudna 
woda. 
                 Następnie Wójt prosił o potwierdzenie stanowiska podjętego na wspólnym 
posiedzeniu stałych komisji Rady w dniu wczorajszym o nie przystąpieniu do sporządzania  
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej                
w Sławoszewie   z przeznaczeniem na drogę dojazdową do turbiny wiatrowej. 
Wniosek firmy zamierzającej posadowić turbinę wiatrową Wójt przedstawił na wczorajszym 
wspólnym posiedzeniu komisji Rady. Za negatywnym załatwieniem wniosku  głosowało 15 
radnych. 
Przewodniczący Rady pytał – czy  dotyczy to tylko jednego  wiatraka, a dwa pozostałe mogą 
być? 
Wójt odpowiedział, że dotyczy to tylko jednego wiatraka. 
Rada Gminy nie zmieniła stanowiska , co do odmownego załatwienia  wniosku o zmianę  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla działki położonej                 
w Sławoszewie. 
                Wójt poinformował o wniosku złożonym przez Starostwo Powiatowe w Jarocinie o 
dofinansowanie zakupu karetki pogotowia ratunkowego. 
Wójt przyznał, że jest za dofinansowaniem  zakupu karetki. 
Wójt poinformował  o zabezpieczeniu środków w budżecie  Gminy na dofinansowanie 
budowy drogi Twardów – Kurcew  w wysokości 50% kosztów  do kosztorysu ofertowego 
powykonawczego.  
Kolejny wniosek przedstawiony przez Wójta to  wniosek Komendy Powiatowej Policji          
w Jarocinie o środki  na budowę  parkingu przy Komendzie. Wyliczony udział Gminy Kotlin 
to 29.000,- zł, a całkowity koszt  parkingu to 350.000,- zł. 
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Wójt przyznał, że z uwagi na brak środków  nie jest za przekazaniem środków na Policję i z tą 
decyzją Wójta zgodziła się Rada Gminy.  
Kolejny wniosek  to wniosek Starosty  o środki  w kwocie 400.000,- zł na przebudowę  mostu 
w Magnuszewicach. 
Wniosek kierowany był do Wójta Gminy, który  przekazał odpowiedź negatywną  z uwagi na 
brak środków  na ten cel w budżecie Gminy. 
ad.10 Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                    Wójt poinformował, że  wnioski dotyczące dróg powiatowych, w tym o 
namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, dokończenie udrożnienia rowów 
przy drodze Kotlin – Sucha  i o uzupełnienie zniszczonych słupków odblaskowych                
w Sławoszewie przekazano w dniu 13 stycznia 2016r. do Starostwa Powiatowego                  
w Jarocinie. 
W dniu 20 stycznia 2016r. otrzymano odpowiedź na przekazane wnioski, w której 
poinformowano, że: namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha nie ujęto           
w budżecie Powiatu na rok 2016 z powodu ograniczonych środków finansowych, w ramach 
bieżącego utrzymania dróg zarezerwowano środki na odtworzenie rowów i poczynione 
zostaną starania o udrożnienie  pozostałych odcinków rowów przy drodze Kotlin- Sucha, 
uszkodzone słupki odblaskowe przed mostem w Sławoszewie zostaną wymienione w okresie 
wiosennym br. 
W odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XIII sesji Rady  Starostwo Powiatowe w Jarocinie 
odpowiedziało, że zaniżenia na jezdni przy kościele w Magnuszewicach oraz za przejazdem 
kolejowym w Kotlinie w kierunku Fabianowa zostaną zlikwidowane w czasie pozimowych 
remontów  cząstkowych masą na gorąco. 
Przycięcie gałęzi  topoli przy drodze Kotlin – Racendów będzie uwzględnione przy 
planowaniu tego typu prac w roku bieżącym. 
Obecnie nie planuje się wykonania nawierzchni asfaltowej pomiędzy nawierzchnią jezdni, a 
chodnikiem w Racendowie ze względu na przygotowywany projekt budowy kanalizacji 
sanitarnej, która będzie zlokalizowana w tym miejscu. 
W warunkach lokalizacyjnych sieci kanalizacyjnej umieszczono zapis o konieczności 
wykonania po zakończeniu budowy kanalizacji jezdni z masy asfaltowej na całej szerokości 
od chodnika. 
                       Wójt przekazał także odpowiedź Starostwa Powiatowego w Jarocinie na 
przekazane wnioski mieszkańców zgłoszone na zebraniach wiejskich w miesiącu wrześniu 
2015r. w której poinformowano, że  budowy chodnika w Parzewie oraz budowy chodnika      
w Wilczy  nie ujęto w budżecie Powiatu na rok 2016 ze względu na ograniczone środki 
finansowe. 
W budżecie Powiatu przewidziano natomiast  ułożenie dywanika asfaltowego na drodze 
tłuczniowej  Twardów – Kurcew. 
Odpowiadając na pozostałe wnioski Wójt  poinformował, że: 
-  projekt uchwały w sprawie ustanowienia tytułów dla zasłużonych dla Gminy i regulaminu 
   nadawania tych tytułów  jest   w trakcie opracowania, 
- wybór propozycji patrona Szkoły Podstawowej w Sławoszewie będzie po wakacjach, 
- sieć wodociągowa  do bloków przy ul. Konopnickiej  będzie przebudowana kiedy czas na to 
  pozwoli, 
- numer telefonu pod który należy dzwonić w przypadku awarii wodociągowej,  
  kanalizacyjnej lub wałęsających się psów jest na stronach BIP Gminy, 
- co dwa tygodnie sprawdzana jest jakość wody  i ciśnienie w sieci wodociągowej, 
- tablica ogłoszeń  w Kotlinie będzie ustawiona w przyszłym tygodniu, 
- stan budynku świetlicy wiejskiej w Twardowie będzie sprawdzony przez firmę gdy będą 
  sprzyjające warunki atmosferyczne, 
- co do wspólnych posiedzeń komisji stałych Rady jest opinia radcy prawnego z którą radni 
  zapoznali sie na wczorajszym posiedzeniu komisji. 
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             Odnośnie  informacji na temat funkcjonowania Gminy Wójt mówił, że  radni mogą 
uzyskać wszelkie informacje  w Gminie i nie ma potrzeby, aby radni szukali informacji poza 
Gminą. Nie było sytuacji, aby nie udzielono informacji i to zarówno ze strony Wójta jak          
i pracowników Urzędu. Urząd Gminy  otwarty jest do wszystkich mieszkańców, którzy 
pomocy oczekują i nie potrzeba szukać podstawowych informacji poza terenem Gminy. 
Wójt dał  następnie przykład z poprzedniej kadencji w której było 4 radnych nie szczególnie 
przepadających za Wójtem ale nie zdarzyła  się sytuacja, aby nie siadano wspólnie do stołu       
i nie rozmawiano. Wójt uważał, że  nie potrzeba się lubić i kochać, ale rozmawiać  trzeba. 
                Wójt wrócił do wypowiedzi Przewodniczącego Rady na poprzedniej sesji gdzie nie 
padło słowo dyktator z Korei,  ale padło przyrównanie do Korei.  
Zwracając się do Przewodniczącego Rady  Wójt mówił, że  nie ma predyspozycji osobistych 
do tego,  żeby zmierzyć się z tą  osobą czy wizerunkiem Korei i to niezależnie od tego czy 
byłaby to Korea  Północna czy Południowa. Wójt przyznał, że bardziej skłonny  byłby do tej 
drugiej, bo ta pierwsza porównywana jest do państwa skorumpowanego, a daleko nam do 
tego. Zdaniem Wójta takie porównanie działa z uszczerbkiem  dla Gminy Kotlin. Reklamy         
w prasie  nam nie brakuje i gdy jest taka reklama to w prasie  jest tego dużo, a jak jest coś 
dobrego, to w prasie jest mało. 
                   Wójt wyjaśniał, że projekt budżetu przygotowuje Wójt. 
Jeżeli były  wnioski do  projektu budżetu, to należało je przegłosować Proponując nowe 
zadanie należy  zaproponować zdjęcie innego zaplanowanego zadania i o tym powinien 
Przewodniczący Rady  wiedzieć, który już długo pracuje w samorządzie. 
Natomiast porównanie Gminy Kotlin do Korei, to tak jak porównanie Polski do putinowskiej 
Rosji. 
Wójt przypomniał, że osobiście odpowiada za podjęte decyzje przed Wojewodą, Najwyższą 
Izbą Kontroli, Urzędem Skarbowym, przed społeczeństwem, a dopiero  na samym końcu  
przed Bogiem i historią  i własnym sumieniem. 
                   Przewodniczący Rady zabierając głos powiedział, że Wójt  nie potrzebnie  bierze 
to personalnie na siebie. Przewodniczący wyjaśnił, że chodzi o to żebyśmy nie myśleli 
jednakowo, wymieniając  radnego Krzysztofa Szyszkę, radnego Tomasza Graczyka i Siebie , 
którzy myślą  inaczej. Chodzi o to, żeby momentami radni pospierali się.  
Przewodniczący Rady zapewniał, że  nie padły słowa, że Wójt działa jak przywódca 
koreański i można to odczytać z dyktafonu. Sprawy są tak przedstawiane przez media jak 
powiedział Wójt. Pisze się o rzeczach nośnych, a o pozytywnych mniej, ale tak funkcjonują 
media, aby informacja  się sprzedawała. 
                   Wójt zabierając głos powiedział, że rok  budżetowy nie zamyka się przyjęciem 
budżetu, a zamyka się 31 grudnia. 
Jak łaskawy będzie to rok ze względu na podatki i opłaty oraz pozyskiwanie środków 
zewnętrznych, tak  będą realizowane zadania. Wójt był przekonany, że  większość 
zaplanowanych zadań zostanie zrealizowana, a na następnej sesji już  będą wprowadzane  
zmiany do budżetu. 
                    Przewodniczący Rady przypomniał o  nieformalnym spotkaniu radnych i Wójta 
planowanym na piątek – 5 lutego o godz. 17 w sali Urzędu Gminy  na którym omówione będą 
sprawy partnerstwa pomiędzy samorządami oraz organizacja ruchu na ul. Dworcowej i ul. 
Konopnickiej. 
                    Przewodniczący Rady przyznał, że jest dzisiaj bardzo zadowolony z punktu 
„Wolne głosy i wnioski” uważając, że tak sesje Rady powinny wyglądać, aby powiedzieć 
wszystko. 
                    Wójt następnie przekazał informacje ze spotkania w Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Poznaniu  dotyczące między innymi sprawy zjazdu z  drogi nr 11  
do nieruchomości Górskiego i Kaźmierczaka. Dyrekcja zobowiązała  się powiadomić Wójta  
o podjętej decyzji w sprawie zjazdu do końca lutego br.  Wójt uważał, że sprawę należy 
załatwić do końca zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego dla tego 
terenu. 

 



10 
 

Drugi temat to zatoczka autobusowa w obrębie ul. Spółdzielców na którą jest opracowany 
projekt. 
Z informacji uzyskanej w GDDKiA  wynika, że środki przewidziane na drogę nr 11  są zdjęte  
i przeznaczone na budowę obwodnic.  Wobec tego należy zapomnieć o  budowie ścieżek 
rowerowych i o zjazdach do autobusów. 
Wójt planuje wobec tego zakup wiaty autobusowej i ustawienie jej od strony ul Spółdzielców. 
             

       ad.11 Zamknięcie obrad.          
                  Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął  XV sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 

                                                                                                                        Przewodniczący Rady 
                                                                                                 (-)  Tomasz Kosiński 

 


